
Udvalgsberetninger for bestyrelsesåret 2024 

 

Udvalgsberetning ultralyds udvalg 

En del af ultralydsudvalgs medlemmer var med til at udarbejde og opdatere holdningspapiret 

angående akutmedicinsk ultralyd, som blev publiceret i Dansk Tidskrift for Akutmedicin i december 

2024. 

Point-of-care ultrasound in emergency medicine: a position paper by the Danish Emergency 

Medicine Ultrasound Committee | Dansk Tidsskrift for Akutmedicin 

Mange af medlemmerne var igen i 2024 involveret som instruktører i HU kurserne i akutmedicinsk 

ultralyd. 

Udvalget har beskæftiget sig med den fremtidige organisering af ultralydskurserne, der ligger i 

hoveduddannelsen til akutmedicin. Diskussionen fortsættes i 2025. 

I de sidste måneder i 2024 gik en del af udvalget i gang med at planlægge ultralydsfestivalen 2025. 

ULTRALYDSFESTIVAL 2025 | Arrangementet 

 

Stefan Posth 

 

Udvalgsberetning Uddannelsesudvalget 

Uddannelsesudvalget har i 2024 for alvor været i arbejdstøjet. Året blev indledt med et internat i 

maj 2024, hvor vi arbejdede alle kompetencekortene igennem over to dage. Det intensive arbejde 

førte til en komplet revision og opdatering af alle kompetencekort og kvalifikationskort i intro og 

hoveduddannelsen. De ligger nu på DASEMs hjemmeside og kan downloades direkte derfra. Alle 

PKL og UAO har fået mail om de nye kort. 

 

På samme internat indledte udvalget arbejdet med lave en vejledervejledning til 

hoveduddannelsen, der skal skabe overblik over de mange elementer, der ligger heri og give både 

hovedvejleder og uddannelsessøgende et værktøj til at skabe struktur. Dokumentet blev endeligt 

vedtaget på møde i september. Det ligger tilgængeligt på DASEMs hjemmeside og der arrangeres 

et årligt temamøde for nye HU i regi af YDAM til information om opbygning af HU og anvendelsen 

af vejledervejledningen. På mødet i september blev der ligeledes indstillet nye inspektorer til SSTs 

inspektorordning. 

https://tidsskrift.dk/akut/article/view/145711
https://tidsskrift.dk/akut/article/view/145711
https://events.au.dk/ufo-festival2025


Endelig blev også drøftet en tilgang til vurdering af kompetencer i HALO procedurer, altså 

procedurer, der er sjældne og dermed svære at opnå. Aftalen blev at disse indbygges i kurserne og 

godkendes der efter simulation og udfyldelse af relevante kort. 

 

Sidste møde i foreningsåret var i januar 2025, hvor et forslag til samarbejde med Forsvaret om et 

delelement af HU var til drøftelse. Der arbejdes videre med dette i regi af 

videreuddannelsesregionerne. Der var desuden nogle tilbagemeldinger ift kompetencekortene som 

blev drøftet og rettet til, så der nu ligger en opdateret version. 

Endelig indledtes drøftelsen af målbeskrivelsesrevisionen, der forventes snart forestående. Der 

blev nedsat en række arbejdsgrupper og planlagt et seminar i maj måned 2025, hvor alle punkter 

tænkes drøftet og vurderet. Når SST indkalder til drøftelse ift specialeplan og målbeskrivelse vil vi 

således være klar til det. Holdningspapiret og ETR ligger til grund for arbejdet sammen med den 

nuværende målbeskrivelse. Vi forventer at blive indkaldt i 2026. 

Ud over møderne i uddannelsesudvalget har formanden deltaget i den internationale konference 

for uddannelsesansvarlige i akutmedicin i København i maj måned 2024. I maj måned blev der 

også afholdt evaluering af HU kurserne i Odense og der besluttet den fremtidige udformning af 

kurserne. Ændringer i kursusstrukturen afventer 

målbeskrivelsesrevisionen. 

 

Alle medlemmer af udvalget takkes for et stort engagement i arbejdet. Vi ser frem til et spændende 

2025/26. 

 

/Charlotte Green 

16-03-2025 

 

 


